
 
 

 1 

 
 
ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 13/2010 
Caràcter: ordinària  
Data: 22 de desembre de 2010  
Horari: de 10.30 a les 11.54 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,   Paer en cap 
Marta Camps Torrens,    1a Tinent d'Alcalde 
Josep Presseguer Gené,   2on. Tinent d'Alcalde 
Montse Mínguez García,   3a Tinent d'Alcalde 
Montse Parra Albà,    4a Tinent d'Alcalde 
José Mª Alonso Fernández,   5è. Tinent d'Alcalde 
Dolors Arderiu Sabaté,   6a Tinent d'Alcalde 
Josep Barberà Morreres,   Regidor 
Oriol Yuguero Torres,    Regidor 
Jesús Castillo Cervelló,   Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol,   Regidora 
Sara Mestres Llusà,    Regidora 
Luis Franco Bergua,    Regidor 
Neus Brocal Mañas,    Regidora 
Isidre Gavín Valls,    Regidor 
Alexis Guallar Tàsies,    Regidor 
Miquel Padilla Díaz,    Regidor 
Beatriu Obis Aguilar,    Regidora 
Montserrat Bertran Renaches,  Regidora 
Maria del Roser Rodríguez Ros,  Regidora 
M. José Horcajada Bell-lloch,  Regidora 
Enric Montanya Mias,    Regidor 
Montserrat Bergés Saura,   Regidora 
Francesc Mitjans Guardiola,   Regidor 
Ramon Camats Guàrdia,  Regidor 
Ismael Zapater Zapater,   Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,    Interventor 
Enrique Vicente Añaños,   Secretari general adjunt 
Montse Tomàs Pallerols,   Oficial Major 
 
Excusa la seva assistència: 
Juan Gómez López,    Regidor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,   Tresorera 
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ORDRE DEL DIA 
 
 
1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar l’acta de la sessió anterior feta el dia 26 de novembre de 
2010. 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDIA DES DEL 
DARRER PLE  
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer Ple I 
que van del núm. 7243 fins al núm. 8029 ambdós inclosos.  
 
 
3.- INICI EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA MEDALLA DE LA PAERIA AL 
MÈRIT ESPORTIU AL SR. MANUEL LORITE GALERA 
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 9 de desembre de 2010, que 
en la seva part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en el senyor Manuel Lorite Galera per a la concessió al seu favor d’una 
Medalla de la Paeria al mèrit esportiu. 
 
2n. Nomenar a S.Sa. José M. Alonso Fernández, regidor instructor de l’expedient i al Sr. 
Carles Alsinet Mora, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació del ‘expedient.  
 
 
4.- EXPEDIENT D’ORDENANCES FISCALS 2011 (II) 
 
El Ple de l’Ajuntament en sessió del dia 29 d’octubre de 2010, adoptà, entre d’altres, 
l’acord d’aprovar inicialment l’expedient d’Ordenances fiscals 2011 (II) i exposat al públic, 
previ anunci inserit al Butlletí Oficial de la Província núm. 154, de data 4 de novembre de 
2010 i tauler d’anuncis d’aquest Ajuntament per un termini de 30 dies hàbils, no es va 
presentar cap reclamació, considerant-se en conseqüència l’esmentat expedient aprovat 
amb caràcter definitiu. 
 
El Ple de l’Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a 
l’esmentat expedient d’Ordenances Fiscals 2011 (II) i de l’aprovació amb caràcter 
definitiu del mateix.  
 
 
5.- APROVACIÓ DE TARIFES ESTACIÓN DE AUTOBUSES DE LLEIDA SA, ANY 2011
  
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d’Economia, Promoció Econòmica i 
cooperació Territorial, amb 24 vots a favor dels grups municipals del PSC, CiU, PP, ICV-
EUiA i del regidor no adscrit i 2 vots en contra del Grup Municipal d’ERC, s’acorda: 



 
 

 3 

 
Aprovar les tarifes a aplicar a la prestació del servei d’estació d’autobusos per la 
concessionària ESTACIÓN DE AUTOBUSES DE LLEIDA S.A., d’acord amb les següents 
quanties: 
 
Recorregut en km. Tarifa arrodonida 
De 0 a 5 0,09 
De 6 a 10 0,22 
De 11 a 20 0,25 
De 21 a 50 0,30 
Més de 50 0,31 
Guixetes 14,50 
 
 
6.- EXPEDIENT D’OPERACIÓ DE CRÈDIT DE SOCIETATS MERCANTILS  
 
Vistes les sol·licituds presentades per l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida S.L. i 
pel Centre de Negocis i Convencions S.A., en les que demanen autorització del Ple de 
l’Ajuntament de Lleida per a concertar operacions de crèdit a llarg termini de conformitat 
amb allò acordat als seus respectius Consells d’Administració. 
 
Atès que en l’expedient consta que cada una d’aquestes sol·licituds ha estat 
acompanyada del corresponent informe de viabilitat, vist que  es disposa de l’informe 
d’Intervenció, a la vista de l’expedient tramitat, amb 15 vots a favor del Grup Municipal del 
PSC i del regidor no adscrit i 11 abstencions dels grups de CiU, PP, ERC i ICV-EUiA,  
s’acorda aprovar la següent proposta de la Comissió d’Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial: 
 
1r. Autoritzar a l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida, S.L. a concertar una operació 
de crèdit a llarg termini per import de 61.000.000 d’euros a 10 anys amb l’objectiu de 
modificar l’actual endeutament de curt termini a llarg termini i per a continuar l’activitat 
inversora de l’empresa i que la mateixa s’adeqüi a l’actual període de maduració de les 
inversions. 
2n. Autoritzar a la societat Centre de Negocis i Convencions S.A. a concertar una 
operació de crèdit a llarg termini per import de 4.000.000 d’euros per al finançament de 
les seves inversions. 
 
Es faculta al M.I. senyor alcalde per a gestionar, convenir les condicions i per a dictar 
quantes resolucions siguin necessàries per a l’efectivitat i desenvolupament d’aquest 
acord.  
 
 
7.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA CONSTITUCIÓ I ELS ESTATUTS DEL 
CONSORCI GLOBALLEIDA 
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d’Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial,  per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Estimar parcialment les al·legacions presentades pels sindicats CCOO i UGT i 
modificar els estatus inicialment aprovats en els termes següents: 
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Article 9.1 i 9.2  nou redactat :  
 
“ 

1. El règim jurídic aplicable a la contractació de personal del Consorci és el laboral, 
d’acord amb la normativa aplicable a l’efecte. La selecció d’aquest personal s’ha 
de dur a terme mitjançant convocatòria pública, i es regeix pels principis d’igualtat, 
publicitat, mèrit i capacitat. 

 
2. El personal de GlobaLleida podrà estar constituït per: 

 
a) Personal laboral contractat per GlobaLleida. 

 
b) Personal laboral de cadascuna de les administracions i entitats d’origen que 

voluntàriament hagin accedit a GlobaLleida. 
 

c) Personal funcionari de les administracions i entitats d’origen, adscrit a 
GlobaLleida. 

 
d) Personal eventual i/o personal directiu d’acord amb l’establert a la normativa 

vigent. “ 
 
 
Article 9.3 Suprimit  
 
Article 41.- Dissolució del Consorci, nou redactat 
 
“ 

1. El Consorci es dissol per acord de dos terços dels membres del Consell General i 
l’ha de ratificar cadascuna de les institucions consorciades. 

 
2. L’acord de dissolució determinarà la forma en que s’ha de procedir a la liquidació 

dels drets, obligacions i els béns propis del Consorci, a la reversió de les obres o 
de les instal·lacions existents a favor de les institucions consorciades i la 
destinació del personal del Consorci. 

 
En el cas de dissolució del Consorci, el personal provinent de les Administracions 
o entitats consorciades que en el moment d’incorporar-se a GlobaLleida 
tinguessin la condició de personal laboral fix o laboral indefinit tindran dret a 
reingressar a les seves administracions d’origen d’acord amb l’establert a la 
normativa vigent.” 

 
Disposició Transitòria : passa a denominar-se Disposició Transitòria Primera, amb el 
mateix contingut. 
 
Disposició Transitòria Segona, s’incorpora amb el redactat següent:   
 
“Pel que fa a la incorporació i provisió del personal del consorci, s’estableixen els 
següents principis i directrius: 
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a) Pel que fa al procés d’incorporació de personal al Consorci aquest serà totalment 
voluntari per part de les persones que actualment presten serveis a les 
institucions consorciades, entenent-se que no s’obligarà a ningú a prestar serveis 
a GlobaLleida. 

 
b) El procés d’incorporació de personal a GlobaLleida es farà d’acord amb els 

principis de mèrit, capacitat i publicitat, prioritzant la voluntarietat dels treballadors 
que actualment presten serveis a les entitats consorciades. 

 
En el cas que GlobaLleida precisés de més personal del que voluntàriament hagi 
accedit, es compromet a obrir un procés de provisió de llocs obert a la resta de 
personal de l’Ajuntament de Lleida, Diputació de Lleida i Universitat de Lleida, 
promovent d’aquesta manera la carrera professional i administrativa del personal 
al servei de les esmentades institucions. 

 
c) Als efectes d’informació i de participació, es realitzaran reunions de seguiment del 

procés d’implantació de GlobaLleida, en les que hi participaran representants dels 
treballadors de les institucions consorciades i representants de les 
Administracions d’origen. 
Els representants dels treballadors hauran de ser designats pels òrgans de 
representació de les institucions afectades.” 

 
2n. Desestimar l’al·legació presentada per CCOO de modificació dels articles 13. 2 b) i 25 
dels estatuts amb la finalitat de reconèixer la participació del sindicat al Consell General 
de GlobaLleida d’acord amb el que s’indica en l’exposició de motius de la proposta. 
 
3r. Aprovar definitivament la constitució del Consorci GlobaLleida i els Estatuts pels quals 
s’haurà de regir amb la incorporació de les modificacions dels preceptes indicats en 
l’apartat primer del present  l’acord. 
 
4t. Manifestar el compromís que el personal adscrit als serveis que no s’incorporin a 
GlobaLleida si li garantirà un lloc de treball equivalent i amb la garantia dels seus drets 
laborals. 
 
5è. Notificar aquesta acord a les institucions consorciades amb a la finalitat que 
procedeixin a l’aprovació dels estatuts amb el text definitiu. 
 
6è. Notificar aquest acord a les entitats sindicals que han presentat les al·legacions als 
efectes legals oportuns. 
 
7è. Disposar la publicació del present acord i del text íntegre dels estatuts al Butlletí 
Oficial de la Província i d’un extracte del mateix al Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya 
 
8è. Facultar l’alcalde-president per a la signatura dels documents i per a la realització de 
tots els actes i resolucions necessaris per a l’execució del present acord. 
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8.- MODIFICACIÓ DE LA VIGÈNCIA DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ PER AL 
SUPORT A LES ACCIONS DE COOPERACIÓ I SOLIDARITAT DE LA UdL (CENTRE DE 
COOPERACIÓ PER AL DESENVOLUPAMENT RURAL – CCDR I OFICINA DE 
COOPERACIÓ I SOLIDARITAT – OCIS) 
 
Vista la proposta de la tècnica en Cooperació Internacional, per unanimitat s’acorda: 
 
Modificar el període de vigència a un any del  CONVENI DE COL·LABORACIÓ PER AL 
SUPORT A LES ACCIONS DE COOPERACIÓ I SOLIDARITAT DE LA UNIVERSITAT DE 
LLEIDA (CENTRE DE COOPERACIÓ PER AL DESENVOLUPAMENT RURAL – CCDR I 
OFICINA DE COOPERACIÓ I SOLIDARITAT –OCIS), amb les característiques següents per 
a l’any 2010: 

 
Subvenció: 37.000€ 

Proveïdor:  Universitat de Lleida (OCIS-CCDR) 
NIF G-25562620 
Partida: 05-2323.490.1 

 
 
9.- APROVACIÓ NOMENAMENT DELS MEMBRES DE LA COMISSIÓ DE SALVAGUARDA 
DELS DRETS DE LA CIUTADANIA DE LLEIDA  
 
Vista la proposta de la tècnica de Drets Civils, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar la proposta de composició de la Comissió de Salvaguarda dels drets de la 
ciutadania. 
 
2n. Nomenar els següents membres de la Comissió de Salvaguarda de la ciutadania de 
Lleida: 
 
Sr. Manuel Lladonosa i Vall·llebrera 
Sr. Salvadó Escudé i Baró 
Sra. Teresa Minguella i Bertran 
Sra. Paquita Deltell i Gros 
Sr. Rafael Pujol i Solanes  
 
 
10.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI PER A LA FORMALITZACIÓ DE LA SUBVENCIÓ PER 
CENTRES EDUCATIUS DE TITULARITAT MUNCIPAL  
 
Vista la proposta de la cap de Secció de Gestió de Centres, per unanimitat s’acorda: 
 
Ratificar el conveni entre l’administració de la Generalitat de Catalunya mitjançant el 
Departament d’Educació i l’Ajuntament de Lleida per la formalització de la subvenció per al 
funcionament de centres educatius de primer cicle d’educació infantil de titularitat municipal 
per al curs 2009-2010. 
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11.- RATIFICACIÓ DE L’ADDENDA AL CONVENI  DE CREACIÓ D’UNA ESCOLA 
BRESSOL PÚBLICA MARIOLA 
 
En data 13 de gener de 2003 es va signar el conveni entre el Departament d’Educació de 
la Generalitat de Catalunya i l’Ajuntament de Lleida per crear un centre docent públic de 
primer cicle d’educació infantil de titularitat municipal, i en concret la creació de l’escola 
bressol Mariola, amb una capacitat de 41 llocs escolars. 
 
En data 28 d’octubre de 2010 es signa una addenda al conveni abans esmentat pel qual  
l’Ajuntament trasllada i modifica els espais i instal·lacions del centre. 
 
Aquest centre es trasllada i passa a tenir les característiques  següents: 
Codi centre  25008492 
Denominació: Escola bressol pública Mariola  
Ubicació: Passeig Onze de Setembre, 76 
Capacitat màxima simultània: 5 grups i 74 alumnes. 
 
Vist l’exposat anteriorment, per unanimitat, s’acorda aprovar la següent proposta de la 
cap de Secció de Gestió de Centres: 
 
Ratificar l’addenda al conveni entre el Departament d’Educació de la Generalitat de 
Catalunya i l’Ajuntament de Lleida de creació de l’Escola Bressol Pública la Mariola, 
signada el dia 28 d’octubre de 2010.  
 
 
12.- COMPRAVENDA D’UNA FINCA SITUADA AL CARRER  NOLIUS 3, LAMARCA, 9, 
PROPIETAT DEL SR. EUSEBIO BLAS CAMARASA CAPDEVILA 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar la compravenda, pel procediment d’adquisició directa, d’una finca, situada al 
carrer Nolius, 3 – Lamarca, 9, propietat del Sr. Eusebio Blas Camarasa Capdevila, per un 
preu de  20.162,14 €. La finca té la descripció registral següent: 

 
 “Urbana.- Casa, situada en aquesta ciutat de Lleida, carrer Lamarca, 9, segons el 
títol, i segons el Cadastre Carrer Nolius, 3, actualment enderrocada i convertida 
en solar, amb una superfície de 30 m2. Confronta: Davant, l’esmentat carrer; per 
darrera, amb casa d’Antonio Lluch, o els seus successors i de Mercedes Anell; 
per la Dreta, amb la d’hereus o successors d’Andrés Freixes; i per l’Esquerra, amb 
la d’hereus o successors dels cònjuges Julián Cabioli i N. Dodina.” 
 
Inscripció: Registre de la Propietat número 1 de Lleida, Volum 2.809, Llibre 1956, 
Foli 106, Finca número 2.844. 
  
Referència cadastral núm. 24016001CG0120A0001PY  
 
2n. El preu de la finca es farà efectiu mitjançant la compensació amb del deute 

que el venedor té contret amb l’Ajuntament de Lleida, afegint-hi el que s’hagi pogut 
generar fins l’atorgament de l’escriptura. 
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3r. Facultar a l’Il.lm. Sr. Alcalde amb els poders suficients per a subscriure l’escriptura 
pública de compravenda. 
 
 
13.- APROVACIÓ DEFINITIVA DEL TEXT DEL REGLAMENT DEL REGISTRE DE 
SOL·LICITANTS D’HABITATGES  AMB PROTECCIÓ OFICIAL DE L’OFICINA LOCAL 
D’HABITATGE DE LLEIDA  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovació definitiva del text del Reglament del Registre de sol·licitants d’habitatges 
amb protecció oficial a Lleida. 
 
2n. Publicar el text íntegre del Reglament en el Butlletí Oficial de la Província, així com el 
pertinent anunci d’aprovació definitiva en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, 
en un els mitjans de comunicació escrita diària i en el taulell d’anuncis de la corporació. 
 
 
14.- APROVACIÓ DE L’ADDENDA DE PRÒRROGA DEL CONVENI DE 
COL·LABORACIÓ ENTRE EL DEPARTAMENT DE MEDI AMBIENT I HABITATGE DE 
LA GENERALITAT I L’AJUNTAMENT DE LLEIDA PER AL PRIMER SEMESTRE DE 
2011, RELATIU A L’OFICINA LOCAL D’HABITATGE DE LLEIDA  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar el text de l’Addenda de pròrroga del Conveni de col·laboració entre el 
Departament de Medi Ambient i Habitatge de la Generalitat de Catalunya i l’Ajuntament 
de Lleida, per al primer semestre del 2011, relatiu a l’Oficina Local d’Habitatge de Lleida. 
 
2n. Delegar i facultar a l’Il.lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com sigui necessari per 
a l’execució d’aquest acord. 
 
3r. Notificar l’acord als interessats. 
 
 
15.- APROVACIÓ DE LA LIQUIDACIÓ PER SERVEIS ADDICIONALS DEL 
CONTRACTE DE GESTIÓ DE SERVEIS SIGNAT ENTRE L’AJUNTAMENT DE LLEIDA 
I LA UTE-ILNET, CONCESSIONÀRIA DEL SERVEI DE NETEJA VIÀRIA I DE 
RECOLLIDA DE RESIDUS 
 
Vista la proposta  de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda:  
 
1r.- Aprovar l’informe del Gerent de l’Institut Municipal de Sostenibilitat, de data 13 de 
desembre de 2010, relatiu a la liquidació dels serveis addicionals del contracte de gestió 
de serveis signat entre l’Ajuntament de Lleida i la UTE ILNET, concessionària dels servei 
de neteja viària i de recollida de residus. 
 
2n.- Autoritzar i Disposar a nom de la UTE-ILNET, amb CIF núm. U25592544, la despesa 
per un import de 1.409.221,51 euros, amb càrrec a la partida 12.1620.22700 (en tant 
esdevingui definitiva la modificació pressupostaria aprovada inicialment en el ple de 
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novembre de 2010) de l’exercici pressupostari 2010. 
 
3r.- Abonar a l’empresa UTE-ILNET, amb CIF núm. U25592544, la realització dels 
serveis addicionals del contracte de gestió de serveis signat entre l’Ajuntament de Lleida i 
la UTE ILNET, concessionària dels servei de neteja viària i de recollida de residus, per un 
import d’1.409.221,51, que tot seguit es relacionen:  

 
4t.- Notificar aquesta resolució a la UTE-ILNET pel seu coneixement i efectes. 
 
 
16.- APROVACIÓ DEL  PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVES PARTICULARS I 
PRESCRIPCIONS TÈCNIQUES PER A LA CONTRACTACIÓ, MITJANÇANT 
SUBHASTA ELECTRÒNICA,  DERIVADA DE L’ACORD MARC DEL 
SUBMINISTRAMENT D’ENERGIA ELÈCTRICA, AMB DESTINACIÓ ALS 
DEPARTAMENTS DE L’ADMINISTRACIÓ DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA I 
ENTITATS QUE PARTICIPEN EN EL SISTEMA CENTRAL D’ADQUISICIONS DEL 
SUBMINISTRAMENT D’ENERGIA ELÈCTRICA A L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I ELS 
SEUS ORGANISMES AUTÒNOMS 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar el  Plec de Clàusules Administratives Particulars i Prescripcions Tècniques 
per a la contractació, mitjançant subhasta electrònica,  derivada de l’Acord Marc del 
subministrament d’energia elèctrica, amb destinació als Departaments de l’Administració 
de la Generalitat de Catalunya i entitats que participen en el sistema central 
d’adquisicions del subministrament d’energia elèctrica a l’Ajuntament de Lleida i els seus 
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Organismes Autònoms, per un pressupost de 2.845.811,02 € + 512.245,98 € d’IVA (Total: 
3.358.057,00 €). 
 
2n. Iniciar procediment licitatori, mitjançant subhasta electrònica, d’acord amb allò  
establert a l’art. 132 de la Llei 30/2007, de 30 
 
3r. Aquesta adjudicació resta condicionada a l’existència de crèdit adequat i suficient en 
l’exercici pressupostari de l’any 2011, d’acord amb allò establert a l’art. 94.2 de la Llei de 
Contractes del Sector Públic.  
 
4t. Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l’Alcaldia (indistintament) 
tots els actes de desenvolupament o execució del present acord incloent el requeriment a 
què fa referència l’art. 135.2 de la LSCP, l’adjudicació, formalització del contracte, 
resolució d’incidències, recursos i altres. 

 
 
17.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DEL PLA GENERAL A L’ÀMBIT DE 
TORREBLANCA – QUATRE PILANS  
 
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data  13 de 
desembre de 2010, per unanimitat dels 26 regidors presents que composen la majoria 
absoluta dels membres de la corporació, s’acorda: 
 
1r. APROVAR INICIALMENT la Modificació puntual del Pla general d’ordenació 
urbanística municipal per a la creació d’un Sector d’Activitat Econòmica, en l’àmbit de 
Torreblanca-Quatre Pilans, amb l’Informe de Sostenibilitat Ambiental elaborat en el 
tràmit d’avaluació ambiental corresponent. 
 
2n. Obrir un termini d’informació pública de 45 dies de conformitat amb l’art. 115 del 
Reglament de la Llei d’urbanisme, mitjançant la publicació al Butlletí Oficial de la 
Província, a la premsa i al web municipal. 
 
3r.  Demanar informe als organismes següents:  
Secretaria de la Mobilitat 
Ministeri de Foment 
Direcció General de Comerç del Departament d’Innovació, Universitats i Empresa 
Departament d’Agricultura, Alimentació i Acció Rural 
Agència Catalana de l’Aigua 
 
4t.  Fer les consultes corresponents al tràmit d’avaluació ambiental als organismes i 
públic interessat, fixats en el Document de Referència, següents: 
Direcció General del Patrimoni Cultural 
Direcció General d’Arquitectura i Paisatge 
Consell Comarcal del Segrià 
Departament d’Agricultura, Alimentació i Acció Rural 
Direcció General de Medi Natural  i Direcció General de Qualitat Ambiental  (DMAH) 
Secretaria de Planificació Territorial 
Direcció General d’Urbanisme 
Agència Catalana de l’Aigua 
IPCENA 
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18.- APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ DEL PLA GENERAL PEL 
CANVI DE QUALIFICACIÓ A EQUIPAMENT A SUCS (TANATORI)  
 
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data  2 de 
desembre de 2010, per unanimitat dels 26 regidors presents que composen la majoria 
absoluta dels membres de la corporació, s’acorda: 
 
1r. APROVAR PROVISIONALMENT la Modificació puntual del Pla general d’ordenació 
urbana de Lleida en relació per al canvi de qualificació sistema d’espais lliures, clau VJ, i 
sistema d’equipament comunitari, clau EC, en l’àmbit discontinu situat en el carrer Major 
i el carrer Sant Isidre Llaurador en el nucli de Sucs, promoguda per l’Ajuntament de 
Lleida. 
 
2n. Traslladar l’expedient a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Lleida per a la seva 
aprovació definitiva. 

 

 

19.- APROVACIÓ DEL PLA LOCAL D’HABITATGE DE LLEIDA 

 Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i habitatge de data 13 de 
desembre de 2010, amb 18 vots a favor dels grups municipals del PSC, ERC, ICV-EUiA 
i del regidor no adscrit i 8 abstencions dels grups de CiU i PP,  s’acorda:  

1r. APROVAR el Pla Local d’Habitatge de Lleida.  

2n. Publicar l’acord al Butlletí Oficial de la Província i al web municipal. 

3r. Traslladar l’acord a la Direcció General de Promoció d’Habitatge. 

 

 

20.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ERC SOBRE LES COMPANYIES 
ELÈCTRIQUES 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal d’ERC, amb 24 vots a favor dels grups 
municipals d’ERC, PSC, CiU, ICV-EUiA i del regidor no adscrit i 2 abstencions del Grup 
Municipal del PP,  s’acorda: 

1r. Sol·licitar al Ministeri d’Indústria que segueixi treballant per a la implantació d’un 
model elèctric que instauri un control dels objectius mediambientals d’estalvi energètic i 
d’estimulació de les energies alternatives i d’un consum responsable. Tot això amb la 
finalitat d’aconseguir un model transparent d’acord amb els criteris socials, polítics i 
tècnics implícits al sistema.  

2n. Instar al Govern, a través de la Secretaria d’Estat de l’Energia del Ministeri 
d’Indústria, per tal que presenti a les organitzacions d’usuaris i consumidors, i altres 
agents implicats, els objectius de l’estratègia energètica 2020 i el seu grau de 
compliment per part del Govern de l’Estat.  



 
 

 12 

 

3r. Notificar personalment el present acord a la Federació d’Associacions Veïnals de 
Lleida, a la Confederació d’Associacions Veïnals de Catalunya, així com a la Secretaria 
d’Estat de l’Energia. 

4t. Informar a la ciutadania mitjançant els canals municipals habituals entorn dels acords 
de la present moció. 

 

 

21.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ICV-EUIA PEL MANTENIMENT DEL 
PROGRAMA TEMPORAL DE PROTECCIÓ PER DESOCUPACIÓ I INSERCIÓ 
Amb 3 vots a favor els grups municipals d’ICV-EUiA i ERC, 14 vots en contra del Grup 
del PSC i 9 abstencions dels Grups de CiU, PP i del regidor no adscrit, s’acorda rebutjar 
la moció presentada pel Grup Municipal d’ICV-EUiA: 

1r. Demanar al Govern central el manteniment del PRODI que ha donat cobertura a 
688.894 persones des de l’inici de l’aplicació del programa. 

2n. Reclamar al Govern central que les prestacions per l’atur consumides pels 
treballadors després de la suspensió de treball i després que es produeixi  finalment 
l’extinció del contracte, es retorni al còmput inicial pel dret a la prestació, i també eximir 
de la cotització fiscal les rendes salarials i les indemnitzacions provinents dels 
acomiadaments individuals i col·lectius fins a 45 dies.  

3r. Instar al Govern Central i a les diferents administracions l’ampliació d’ajudes 
d’emergència a famílies que no poden pagar el seu lloguer o la seva hipoteca per evitar 
situacions d’exclusió social. 

4t. Manifestar el nostre suport a la ILP per a l’eliminació dels aspectes més lesius per als 
treballadors i treballadores de la reforma laboral. 

5è. Donar trasllat d’aquests acords als Grups Polítics de l’Ajuntament, a totes les forces 
polítiques catalanes amb representació parlamentària, al Govern de la Generalitat, al 
Parlament de Catalunya, al Govern Espanyol, al Congrés i Senat, als sindicats CCOO, 
UGT, USOC i altres centrals sindicals i a les organitzacions empresarials de Lleida, 
Catalunya i l’Estat.  

 

INTERVENCIONS 
Punt núm. 5. Aprovació de Tarifes Estación de Autobuses de Lleida SA, any 2011 
 
El Sr. Mitjans explica que el seu grup hi votarà en contra. Està d’acord  en l’actualització 
de les tarifes del servei, però creu que la concessionària ha de complir les obligacions 
que té quant a la modernització del servei. El vot està motivat per la defensa dels 
principis polítics en relació amb els serveis.  
 



 
 

 13 

El Sr. Guallar comparteix la diagnosi sobre l’estat d’abandonament de l’estació 
d’autobusos. Malgrat això, la votació es fa sobre la proposta d’incrementar les tarifes. Per 
responsabilitat, hi votaran a favor. Comenta que la revisió afectarà pocs usuaris i que la 
quantitat és molt petita. Cal fer les mesures escaients de pressió i de negociació perquè 
l’estació d’autobusos estigui de la millor forma possible.  
 
El Sr. alcalde diu que està d’acord que cal millorar l’estació d’autobusos mentre no es 
disposi de l’estació nova. S’ha fet una inspecció, conjuntament amb la Generalitat.  Està 
a l’espera de l’informe de la inspecció per tal de fer un requeriment als concessionaris.   
 
El Sr. Mitjans no posa en dubte l’eficàcia de l’Ajuntament quant a la petició d’arranjament 
de les deficiències, però creu evident que la situació és molt deficient. 
 
S’aprova amb 2 vots en contra del Grup Municipal d’ERC i 24 vots a favor de la resta de 
grups.  
 
 
Punt núm. 6. Expedient d’operació de crèdit de societats mercantils 
 
El Sr. Camats diu que ja va explicar ahir el seu posicionament pel que fa al crèdit de 
l’EMU, en el debat dels pressupostos. Va manifestar la seva oposició i creu que 
l’empresa s’està endeutant en lloc i en nom de l’Ajuntament. Quant al CN&C no té un 
criteri format sobre la proposta, tot i que l’explicació de l’Alcaldia ha estat força raonada. 
Per aquests motius, s’abstindrà de votar la proposta.  
 
El Sr. Mitjana també anuncia l’abstenció del Grup d’ERC. Recorda que van votar en 
contra del pressupost general de l’Ajuntament,  que en el Consell de la societat CN&C 
van votar a favor de la modificació pressupostària i que en el Consell de l’EMU es van 
abstenir de votar. Són dos operacions molt ben fetes i ben explicades i per això se 
n’abstenen.  
 
La Sra. Horcajada  explica el contingut de les dues operacions. Pel que fa  a l’EMU, 
passem a finançar a llarg termini una part del deute (40 milions d’euros) i també es fa una 
nova operació de 20 milions més que es destinarà a avançar els fons del Pla de barris i 
per a pagar els sobrecostos del pont del Príncep de Viana i del cobriment de les vies. 
Continuen sense saber el cost total de les obres del pont del Príncep de Viana, que està 
pendent de liquidar. El canvi de mètode constructiu ha incrementat el cost en 1,3 milions 
d’euros i la modificació per a la futura estació d’autobusos ha suposat un augment d’1,8 
milions mes. Creu que el cobriment de les vies serà una sagnia econòmica per a la ciutat. 
Dels 20 milions, només se’n destinaran 2,2 per a polítiques d’habitatge. Amb aquest 
finançament no es podran complir els objectius del Pla local d’habitatge (ho explica). 
Explica també els motius pels quals es demana el crèdit de la CN&C. Diu que a dia d’avui 
tampoc sabem el cost total de la Llotja (es va anunciar un sobrecost al voltant del 10%). 
Demana rigor en l’execució de les obres. El seu grup considera que cal pagar les 
despeses contretes i per això s’abstindran de votar en aquest punt.  
 
El Sr. Guallar anuncia que el seu grup també se n’abstindrà, tot i haver votat 
favorablement en el Consell de la societat CN&C. Van votar a favor perquè en l’expedient 
mancava informació. Amb posterioritat a la reunió del Consell van saber, sobre la 
transferència de 500.000 euros, que estava prevista al pressupost de l’Ajuntament per a 
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pagar inversions fetes a la Llotja. La desviació és de 4,5 milions. Recorda que ahir van 
parlar a bastament sobre l’endeutament de l’EMU. Vol posar l’èmfasi en el fet que l’equip 
de govern ha manifestat moltes vegades que la Llotja no havia costat res als ciutadans 
de Lleida. Avui fem una operació de préstec de 4 milions d’euros per a pagar la Llotja i 
s’ha pressupostat una transferència de capital de mig milió d’euros més. Reitera que 
alguns ciutadans els han informat que en les visites a la Llotja es deia que l’equipament 
l’havia pagat Caixa de Catalunya, cosa que no és certa. L’equipament s’ha finançat amb 
la venda d’un actiu important de la ciutat. Demana molta cura i rigor amb el que es diu a 
la ciutadania sobre aquesta qüestió; ningú no ens ha regalat res.  
 
El Sr. alcalde vol fer dos aclariments. Els 500.000 euros previstos al pressupost 
municipal corresponen a transferències a empreses municipals (que poden ser tant la 
CN&C com l’EMU). Quant al cost de la Llotja insisteix a dir que no ha costat diners a la 
ciutadania de Lleida. No ens ho ha pagat ningú, òbviament; hem venut un solar. Aquests 
solar val 49 milions d’euros perquè al costat es feia la Llotja. La gestió municipal va donar 
valor a un solar; ningú hauria pagat aquella quantitat si en el solar confrontant s'hagués 
fet qualsevol altre equipament. El solar tenia un valor molt baix (ho explica). El valor de 
49 milions d’euros ve donat pel fet de fer un edifici singular com la Llotja, que dóna 
personalitat a la zona. La bona gestió urbanística, arquitectònica i de planificació li ha 
donat aquest valor.  
 
La Sra. Camps diu que el representant del PP va votar a favor del crèdit al Consell de la 
CN&C. Diu que l’explicació del crèdit  era a la documentació que es va lliurar en la reunió 
del Consell d’aquesta societat i que va explicar amb detall els motius pels quals es 
demanava. Creu que la Sra. Horcajada ha parlat amb lleugeresa de sobrecostos i 
desviacions. Ningú no ha dit que el cobriment de les vies costi més del previst. El crèdit 
que demana l’EMU és per a pagar factures del cobriment de les vies, que encara està en 
obres i no s’han acabat. El pont del Príncep de Viana s’acabarà de pagar quan es liquidi 
l’obra, però no abans. En cap cas serà cap sagnia econòmica.  
 
La Sra. Horcajada diu que a l’EMU s’hi van abstenir i al CN&C hi van votar a favor. Ara 
s’abstenen de votar a una proposta que és conjunta. Insisteix que hi haurà uns 7 milions 
de sobrecostos segons la informació que el Govern ha facilitat fins ara. 
 
El Sr. Guallar diu que la Sra. Mínguez va explicar en la Comissió d’Economia que els 
500.000 euros pressupostats estaven destinats a la societat CN&C (la informació està 
confirmada per escrit, en un correu electrònic). Aquest ingrés no estava previst a l’informe 
de la societat; sí que  n’estava la viabilitat del retorn del crèdit (ho explica). Ningú no ha 
dubtat mai que en l’operació de la Llotja es van crear plusvàlues; de fet, s’han pagat 10 
milions d’euros d’impostos per la generació d’aquestes plusvàlues. No volen que es 
generi el dubte entre la ciutadania, en considerar que l’equipament ha sortit gratis. Cal 
valoritzar allò que fem, especialment en un moment de crisi com l’actual. Cal explicar, als 
ciutadans, el cost de la Llotja atès que part dels recursos es podien haver destinat a 
altres objectius. Espera que el mes vinent es pugui tenir el cost definitiu de l’obra. Quan 
es pugui saber el cost, cadascú farà les valoracions oportunes sobre aquesta operació.  
El Sr. alcalde creu que ha estat una operació brillant. 
 
La Sra. Camps diu que qui està sembrant dubtes és el Sr. Guallar, quan suma conceptes 
que no es poden sumar. Li pregunta què és el que els sap greu de la Llotja. Diu que en 
una  roda de premsa recent van sumar al cost de la Llotja els impostos que es van pagar 
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pel solar. Un impost no és mai un sobrecost d’una obra. Les obres estaran pagades 
sobradament amb l’import de la venda del solar; no estaven previstos els impostos, que 
en cap cas són un sobrecost de les obres. El cost total de les obres estarà al voltant dels 
40 milions d‘euros, quan el pressupost inicial era de 45 milions. Creu que CiU barreja 
conceptes; els modificats i els complementaris de les obres són públics. No es pot parlar 
amb lleugeresa de sobrecostos sense explicar a quin concepte es refereixen. No estava 
previst l’impost sobre les plusvàlues i aquest import no es pot imputar a les obres. Creu 
que CiU falseja les dades per desprestigiar la Llotja. Cal ser rigorosos i parlar amb 
propietat de les coses.  
 
El Sr. alcalde afirma que la Llotja s’ha pagat amb una operació de venda d’un solar que 
ha tingut un valor determinat pel fet de fer la Llotja. Els diners de la venda han estat ben 
gestionats i per això els 49 milions d’euros van generar 3 milions més d’interessos. La 
societat CN&C ha ingressat 52 milions d’euros. Ha pagat 40 milions del cost de les obres, 
la redacció del projecte i 10,7 milions d’impostos. Al mes de gener sabrem quina ha estat 
la desviació del cost de l’obra. El saldo és favorable. Es negociarà la desviació que estarà 
sobre el 10-12%. Calia pagar els impostos a Hisenda; l’Ajuntament ha de fer pedagogia 
complint les obligacions fiscals. S’han presentat recursos per a pagar allò que correspon 
definitivament. El crèdit que ara es demana és per atendre el finançament del final de 
l’obra, atenent que encara no està resolt el recurs presentat a Hisenda. El crèdit el 
recuperarem o per la resolució favorable del recurs o pels ingressos que generarà la 
Llotja. En cap cas es destinaran diners dels impostos de la ciutadania de Lleida per a 
pagar la Llotja. Es podia haver gestionat aquesta operació d’altres maneres; si s’hagués 
encarregat la construcció de l’equipament a l’empresa que fes els edificis confrontants 
potser la Llotja no estaria feta. Creu que la forma escollida ha estat la millor.  
S’aprova amb 15 vots a favor del Grup Municipal del PSC i del regidor no adscrit i 11 
abstencions de la resta de grups.  
 
 
Punt núm. 9. Aprovació del nomenament dels membres de la Comissió de 
Salvaguarda dels Drets de la Ciutadania de Lleida  
 
El Sr. alcalde anomena les persones que han estat proposades per tal de formar part de 
la Comissió de Salvaguarda dels Drets de la ciutadania i explica per què. Destaca que es 
complementa i es dóna suport al síndic de greuges amb una comissió especialitzada en 
els drets de la ciutadania recollida en la Carta. També comenta que en un futur proper 
serà designat també el defensor de la gent gran. Les dues eines de suport estaran 
coordinades des de la Sindicatura de Greuges.  
 
La Sra. Obis diu que el seu grup està d’acord en la proposta de membres de la Comissió 
i destaca la seva trajectòria ciutadana. Vol, però, aclarir el compromís que l’Alcaldia va 
assumir amb el Grup de CiU, quant a la participació, en el sentit de  poder proposar altres 
membres per a formar part de la Comissió. Van demanar que, en la propera Comissió 
Informativa de Serveis a les Persones, els grups poguessin proposar nous membres i 
que s’arribés a un acord per acotar el nombre de membres d’aquest òrgan (que el 
Reglament no fixa). Vol que consti que en la propera comissió informativa proposaran 
alguna altra persona per a formar part de la Comissió i que caldria acotar-ne el nombre 
de membres.  
 
La Sra. Ball diu que és cert que el Reglament no fixa el nombre de membres de la 
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Comissió. Tots els grups han participat en el procés d’elaboració de la Carta per a la 
Ciutadania, del Reglament i de la proposta que ara serà sotmesa a votació. No és una 
proposta tancada; és factible modificar-la en un futur. Agraeix la col·laboració de tots els 
grups, de la Sindicatura de Greuges i dels ponents de la Carta. També vol que consti 
l’agraïment a les persones proposades per haver acceptat aquesta designació. 
Properament es farà una primera reunió de treball per propiciar la difusió de la Carta de 
la Ciutadania. 
 
La Sra. Obis pregunta que, si s’accepta la proposta que en la propera Comissió 
Informativa, els grups puguin fer aportacions per a designar nous membres i per delimitar 
el nombre de persones que formen la Comissió de Salvaguarda. 
 
La Sra. Ball diu que es parlarà tal com es va acordar en la darrera Comissió. Es parlarà 
d’acotar el nombre de persones que formaran aquest òrgan i de fer alguna proposta de 
nous membres.  
 
La Sra. Obis diu que la proposta que es va acordar en la Comissió Informativa no era la 
d’ampliar el nombre de membres de la CS, sinó que els grups puguin proposar-ne de 
nous.  
 
La Sra. Ball diu que primer cal arribar a un acord sobre el nombre de membres de la 
Comissió i, quan s’hagi tancat la xifra definitiva, si cal que s’ampliï es farà. La regidora no 
s’ha oposat mai al fet que els grups facin propostes. El punt de partida ha estat el nombre 
de cinc persones que són les que ara es designaran.  
 
El Sr. alcalde diu que en la propera Comissió Informativa es farà una proposta 
d’ampliació de membres de la Comissió de Salvaguarda per tal que sigui aprovada pel 
Ple. Si hi ha consens d’ampliar el nombre de membres, es portarà a l’aprovació plenària. 
En aquest cas, en el Ple següent, es podrà proposar la cobertura de les noves places 
que s’hagin creat.  
 
S’aprova per unanimitat.  
 
El Sr. alcalde agraeix, a tots els participants en aquest procés, la tasca duta a terme per 
tal de treballar per a la convivència i la cohesió social a la ciutat.  
 
 
Punt núm. 20. Moció del Grup Municipal d’ERC sobre les companyies elèctriques 
 
La Sra. Bergés comenta que la moció ha estat consensuada amb la resta de grups, 
llevat del PP; agraeix l’esforç fet en aquest sentit. La moció respon a una demanda feta 
per la Federació d’Associacions Veïns de Catalunya, que està especialment preocupada 
per la situació d’atur de molts ciutadans en relació amb l’increment de les tarifes 
elèctriques de més d’un 10%. Es demana que l’increment no superi l’IPC. Demana que el 
Ple doni suport al treball fet per les associacions de veïns en aquesta matèria. La Paeria 
està actuant en funció del moment de crisi, amb congelació de tributs o amb augments 
inferiors a l’IPC. Cal que aquesta filosofia es pugui aplicar als consums d’energia elèctrica 
dels ciutadans.  
 
La Sra. Horcajada diu que el seu grup s’abstindrà de votar en aquest punt i n’explica els 
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motius. L’increment de tarifes elèctriques pot suposar un 8%. El PP ha criticat en diverses 
ocasions aquests forts increments (ho explica). No s’ha donat compliment als pactes 
sobre moderació d’increments de tarifes. Aquests augments afecten les famílies i també 
a la competitivitat de les nostres empreses. Explica un seguit de dades sobre els 
increments dels preus de l’electricitat. Només 6 països dels 27 de la UE tenen l’electricitat 
més cara per a les famílies i només 8 d’aquests 27 també tenen tarifes superiors per a 
les indústries. El dèficit de tarifa  l’any 2004 era de 1.400 milions d’euros i ara és de 
18.000 milions. Estan d‘acord en alguns punts de la moció. Malgrat això, creuen que cal 
fer un gran pacte de l’energia en  què es fixin els percentatges del tipus de fonts 
energètiques. Una part important de l’increment del rebut de la llum ve motivada pel cost 
de les energies renovables. Aquests són els motius de l’abstenció.  
 
La Sra. Bergés qualifica d’estranya l’argumentació de la Sra. Horcajada. El seu grup ha 
votat en contra dels increments de les ordenances fiscals i ara s’absté en una petició de 
moderació de l’increment del rebut de l’energia elèctrica perquè diu que cal parlar del 
conjunt de les fonts energètiques. Creu que cal diferenciar el Pla d’energia (que es 
debatrà en els llocs en què sigui escaient) dels increments dels rebuts dels usuaris d’un 
servei. Reitera que la proposta és una demanda de la Federació d’Associació de Veïns. 
Destaca la importància de la proposta per a la ciutadania.  
 
La Sra. Horcajada diu que l’estratègia energètica té molt a veure amb el preu de la llum.  
S’aprova amb 24 vots a favor i 2 abstencions del Grup Municipal del PP. 
 
 
Punt núm. 21. Moció del Grup Municipal d’ICV-EUiA per al manteniment del 
programa temporal de protecció per desocupació i inserció 
 
El Sr. Camats presenta la moció. Considera que un estat laic no ha de fonamentar la 
seva política pública en una virtut cristiana com és la caritat (malgrat que sigui un virtut 
mereixedora de tot el respecte). Ens hem de basar en la filantropia. La norma a la qual fa 
referència la moció està adreçada a les persones que han  exhaurit la prestació d’atur i 
tenen uns ingressos inferiors a 474 euros per persona de la unitat familiar i no perceben 
altres rendes. Aquesta norma es formula en un context en què hi ha 4 milions d’aturats a 
l’Estat espanyol, dels quals 1 milió no percep cap mena de salari social. Són persones 
que estan passant gana, no tenen habitatge... Per aquests motius, les administracions 
estem fent polítiques per ajudar aquestes persones; no per caritat, sinó per justícia. Cal 
substituir la caritat per la justícia, l’equitat i la filantropia. Explica les dades facilitades per 
la Fundació Arrels i per Càrites que fan referència a la nostra ciutat. No és de justícia 
l’abolició d’aquesta prestació (adreçada als més desvalguts). No es tracta d’alimentar 
gent que no vol treballar, sinó de donar un  salari de subsistència a les persones que no 
tenen recursos. Comenta una precisió lingüística referida al paràgraf segon de la moció, 
que està corregida en el text de l’acta. Demana el vot favorable dels grups.  
 
El Sr. Zapater anuncia que s’abstindrà de votar aquest punt. Comparteix el fons de la 
moció, però, discrepa de la forma.  
 
La Sra. Bergés diu que el seu grup hi votarà a favor. Estan totalment d’acord  que els 
sectors que tenen una situació econòmica més precària puguin tenir la cobertura 
necessària.  
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La Sra. Horcajada fa referència a les dades alarmants que consten en l’exposició de 
motius de la moció. La situació és molt preocupant. Fa referència als antecedents i la 
posada en marxa del Pla PRODI. Ara, un any més tard, i amb el doble d’aturats, 
s’anuncia la liquidació definitiva d’aquests ajuts. En  els darrers mesos s’ha produït una 
retallada dels drets socials (pensions, sous dels funcionaris, ajuts a les famílies, etc.). 
Estan en contra de les retallades socials. S’abstindran de votar la moció perquè aquesta 
qüestió s’ha de debatre al Congrés dels Diputats. No es poden anar aprovant mesures 
aïllades; cal fer una reforma laboral amb una ruta a seguir.  
 
El Sr. Padilla diu que amb aquesta moció els passa el mateix que amb moltes altres 
presentades pel Grup d’ICV-EUiA. Estan d’acord amb la filosofia que ningú es quedi al 
marge de la societat, ni en la indigència (malgrat la crisi econòmica.). Altra cosa és quan 
es debaten els mecanismes perquè aquesta situació no es doni. No els agrada el 
llenguatge que es fa servir en l’exposició de motius de la moció; és un llenguatge del 
segle passat. Es critica els empresaris, sense tenir en consideració que són una peça 
clau per a la creació de riquesa i de llocs de treball. Els empresaris no són els enemics. 
La progressivitat fiscal i la pujada dels impostos també tenen límits. Les classes mitjanes 
i treballadores són les que més aporten en matèria impositiva. No estan d’acord en la 
política  que tot s’hagi de subsidiar. A més dels subsidis s’han de donar incentius a la 
formació i a la cerca de treball. Estem davant d’una reforma laboral que en gran part ens 
ve dictada des de la Unió Europea. El tema és molt complex i requereix un debat amb 
profunditat que ja s’està fent al Congrés dels Diputats. Per aquests  motius s’abstindran 
de votar aquesta moció.  
 
El Sr. Franco explica que de la lectura de l’exposició de motius es desprèn que hi ha 
força coincidències amb els plantejaments del seu grup. Hi ha coincidència en el que fa 
referència a la greu situació de crisi econòmica i a la gravetat del nombre d’aturats. L’atur 
està afectant de forma greu l’Estat del benestar social del qual el nostre país ha estat un 
exemple durant molts anys. Creu que no som conscients que el grau de benestar social 
és molt elevat i que no  és a tot arreu. El context de crisi ens posa en dubte la viabilitat 
d’aquest marc. La crisi també afecta l’estabilitat de la convivència social i la capacitat de 
generar riquesa per les empreses i per les administracions. També està d’acord en què el 
sistema fiscal ha de garantir la justícia social i ha de tenir mecanismes de progressivitat i 
equitat. El context actual requereix un consens ampli per tal d’adoptar mesures que 
tinguin el màxim suport social. Cal tenir també en consideració que la major part de les 
qüestions de les que tractem en aquesta moció depenen de les directrius de la Unió 
Europea, i la resta són competència de l’Estat i, en menor mesura, de la Generalitat. 
Destaca la importància del diàleg i del consens social. Hem de saber fer un ús òptim dels 
escassos recursos  que tenim, adreçant-los als sectors amb menys recursos i també a 
aquells que poden generar riquesa. Diu que els socialistes han demostrat tenir una 
especial sensibilitat social (explica, com a exemple, els plans d’ocupació propiciats per la 
Generalitat). L’Ajuntament de Lleida ha proposat iniciativa i fa una actuació intensiva 
mitjançant l’IMO (explica les xifres). Destaca la importància del nombre de beneficiaris del 
Pla PRODI. Explica que aquest pla és un programa temporal i així es va definir des del 
començament. S’ha prorrogat dos vegades i finalitzarà el 15 de febrer de l’any vinent. 
Creu que durant l’any 2011 les persones més necessitades podran continuar rebent els 
ajuts del programa. Proposa, al Sr. Camats, que els grups municipals facin una trobada 
per tal de reflexionar sobre quins són els punts comuns envers l’adopció de mesures per  
crear riquesa i ocupació al país, per respectar els drets socials dels treballadors, per 
donar suport social a les persones més necessitades i per  millorar  la fiscalitat, que 
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garanteixin un sistema just (no només fonamentat en les rendes del treball). No poden 
votar a favor de la continuïtat del Pla PRODI atès que es tracta d’una mesura clarament 
definida com a  temporal. Demana que es retiri la moció i, després del debat entre els 
grups, que es proposi una moció més conjunta i més global. Si no es retira la moció, el 
vot del grup socialista no podrà ser positiu. Deixa la porta oberta al debat sobre aquestes 
qüestions.  
 
El Sr. Camats troba molt encertada la proposta feta pel Sr. Franco. Malgrat això, no creu 
que sigui incompatible amb la presentació i votació de la seva moció. Està obert al diàleg 
sobre aquests afers que qualifica de gran importància. Cal afavorir l’augment de l’equitat i 
la justícia al nostre país. Agraeix el vot favorable del Grup d’ERC i les abstencions que 
han estat anunciades. Està d’acord  que el PRODI és una mesura parcial i per això el seu 
grup fa propostes molt més genèriques com la progressivitat de la fiscalitat i la necessitat 
de combatre el grau fiscal. Al costat de les propostes sobre mesures parcials hi ha 
propostes molt més globals. Creu que el missatge que conté la moció no és en cap cas 
antic; el missatge de la justícia és perenne. El missatge bíblic promet la benaurança i la 
justícia per a un altre món; nosaltres les hem de cercar en aquest. La justícia i l’equitat 
han de ser d’aquest món i hem de treballar seriosament per fer possible la justícia social 
ara i aquí. Creu que l’Ajuntament s’ha de pronunciar sobre aquestes qüestions perquè 
hem de fer política des del carrer. Des de les instàncies europees, o des dels “mercats”, 
es veuen els problemes sense pensar en les persones. Nosaltres coneixem gent que no 
té sostre o que no té recursos. Hem de fer sentir la nostra veu, una veu que parli de 
justícia i d’equitat.  
 
Es rebutja la moció amb 3 vots a favor dels grups municipal d’ICV-EUiA i ERC, 14 vots en 
contra del Grup del PSC i 9 abstencions dels grups de CiU i PP i del regidor no adscrit.  
 
 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
La Sra. Horcajada formula una pregunta en relació amb la petició d’arranjament de la 
plaça de Pau Casals, petició que han formulat en les esmenes als pressupostos 
municipals. La resposta sempre ha estat la mateixa: que la plaça està catalogada. Volen 
saber quan es va catalogar i quin premi és el que va obtenir aquest projecte. Pregunten 
també si és possible que sigui descatalogada. 
 
El Sr. alcalde diu que no creu que estigui catalogada i que el projecte va rebre un premi. 
Demanaran al Col·legi d’Arquitectes que els informi sobre aquesta qüestió. Creu que 
aquest arranjament interessa  per vincular-lo amb l’alineament del carrer de Balmes. 
Informa que abans del Ple s’ha signat l’escriptura de cessió dels tres edificis que cal 
enderrocar per alinear el vial. El projecte d’alineament inclourà millores a la vorera i 
ordenarà la zona. El projecte està ja adjudicat.  
 
La Sra. Horcajada confirma que la petició del seu grup va en la línia apuntada pel Sr. 
alcalde,  en tant s’executa l’alineació del vial. La plaça té uns murs que trenquen 
l’alienació i la perspectiva visual. La petició també es formulava pel cas que calgués 
algun procediment administratiu previ a un possible enderroc dels murs o de la 
reordenació de la plaça. 
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El Sr. alcalde diu que, una vegada fet l’enderroc dels edificis, s’encarregarà el projecte 
d’alineació i reforma. De la resposta del COAC es podrà deduir si hi ha alguna protecció 
de la plaça que vingui derivada de l’obtenció del premi esmentat.  

I no havent-hi més assumptes a tractar, l’alcalde aixeca la sessió de la qual cosa com a 
secretari estenc aquesta acta. 

 

El secretari,                                                                                             Vist i plau, 
                                                                                                                L’alcalde,  
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